ΑΣΚΗΣΕΙΣ ΣΤΑ ΔΕΥΤΕΡΟΚΛΙΤΑ ΕΠΙΘΕΤΑ
1)Να μεταφέρετε τις παρακάτω φράσεις στον άλλο αριθμό.
	τοῦ σοφοῦ ἀνθρώπου
	 

	τῷ αἰσχρῷ προδότῃ
	 

	τῶν ἀγαθῶν πολιτῶν
	 

	τάς ξεράς νήσους
	 

	τοῦ θείου δώρου
	 

	τὸν γενναῑον πρόγονον
	 

	ταῑς ξηραῑς ἀμπέλοις
	 

	τὸ ἒντιμον τέκνον
	 


2) Να γράψετε τα επίθετα που δίνονται στην παρένθεση στον κατάλληλο τύπο, ώστε να συμφωνούν με τα αντίστοιχα ουσιαστικά.
	α. τὰς ________________ συμφορὰς (δεινός)

	β. τὴν ________________ πολιτείαν (δίκαιος)

	γ. τῶν ________________ δένδρων (ἄκαρπος)

	δ. οἱ ________________ στρατιῶται (γενναῖος)

	ε. τοῖς ________________ ἀνθρώποις (ἔντιμος)


3) Να συμπληρώσετε τις προτάσεις με τους κατάλληλους τύπους των επιθέτων.
1. Κόσμος τῆς ……………………… (ἀγαθός) ψυχῆς ἀρετὴ ἐστί.
2. Ἡ  φιλία τῶν ………………………. (δίκαιος, αρσ.) ἀνθρώπων ἐστίν πηγή ἀγαθῶν.
3. Οἱ νέοι …………………… (πονηρός) ἔργων ἀπέχουσιν.
4. Οὗτοι μὲν οἱ πολῖται εἰσιν ………………………. (χρήσιμος) ἡμῖν, ἐκείνους δὲ νομίζομεν εἶναι ………………………. (αἰσχρὸς) κλέπτας.
5. Οἱ Κρητῶν νόμοι οὔκ εἰσιν μάτην διαφερόντως ἐν πᾶσιν ………………………. (εὐδόκιμος) τοὶς Ἕλλησιν.
6. Οἱ Πέρσαι τοὺς ………………………. (νέος) παρὰ τοῖς ………………………. (δημόσιος) διδασκάλοις ἐπαίδευον ἐν τοῖς ………………………. (κοινὸς) διδασκαλείοις.
4) Να τοποθετήσετε τα επίθετα των παρενθέσεων στον κατάλληλο τύπο, ώστε να συμφωνούν με τον τύπο του ουσιαστικού που δίνεται.
1.  οἱ …………………… ἰχθύες (ἄφωνος)
2. τῆς …………………. νήσου   (ὡραῖος)
3. τούς ………………… ῥήτορας       (δεινός)
4. τῇ ………………….. γυναικί  (ὠχρός)
5. τοῦ …………………… ἀνδρός       (ἀείμνηστος)
6. τά ………………… τείχη(ὑψηλός)
7. τοῖς ……………….. διδασκάλοις    (καλός)
8. τόν …………………….. ἄνδρα       (ἄρρωστος)
9. αἱ …………………… πράξεις (ὠφέλιμος)
10. τάς …………………… σωτηρίας    (δίκαιος)
11. ταῖς …………………. χώραις  (πολέμιος)
5) Να γράψετε τους τύπους που σας ζητούνται για το καθένα από τα παρακάτω δευτερόκλιτα επίθετα.
	ἁγνὸς:
	δοτική πληθυντικού θηλυκού
	 

	ἁλωτὸς:
	κλητική ενικού αρσενικού & θηλυκού
	 

	δυνατὸς:
	δοτική ενικού & πληθυντικού ουδετέρου
	 

	αἴτιος:
	γενική πληθυντικού και στα τρία γένη
	 

	γενναῖος:
	αιτιατική ενικού & πληθυντικού ουδετέρου
	 

	τίμιος:
	δοτική πληθυντικού και στα τρία γένη
	 

	ἔντιμος:
	κλητική ενικού αρσενικού & θηλυκού
	 



